
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 4690
2. 'Αδεια απουσίας της Βουλευτή κ. Μ. Ρεπούση, σελ.

4672
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν σπου-

δαστές της Δραµατικής Σχολής του Θεάτρου  των αλλαγών,
σελ. 4678

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 4655-4657
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

4657-4672
3. Συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,

σχετικά µε τη συνέχιση λειτουργίας του Ινστιτούτου Κτηνο-
τροφίας Γιαννιτσών του Νοµού Πέλλης, σελ. 4673

β) Προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης,  Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε τις δικαστικές διώξεις εναν-
τίον αγροτοσυνδικαλιστών, σελ. 4674

γ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη δηµιουρ-
γία πύλης εισόδου για κρουαζιερόπλοια και ιστιοφόρα στο
Λιµάνι της Πέτρας Λέσβου, σελ. 4676

δ) Προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις χρηµατοδο-
τήσεις προς τις µη κυβερνητικές οργανώσεις (ΜΚΟ), σελ.
4677

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρο-

νικής Διακυβέρνησης, Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθε-
σαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης
µεταξύ του Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
του Υπουργείου Οικονοµικών Υποθέσεων και Επικοινωνιών
της Δηµοκρατίας της Εσθονίας για τη συνεργασία όσον αφο-
ρά τρόπους καταπολέµησης της διαφθοράς και της γραφει-
οκρατίας µέσω της ηλεκτρονικής διακυβέρνησης και των
τεχνολογιών πληροφοριών και επικοινωνίας»., σελ. 4676

β) Οι Υπουργοί Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού
και Αθλητισµού, Εξωτερικών, Οικονοµικών, Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Πε-
ριβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων και Ναυτιλίας και Αιγαίου κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Οµοσπον-
διακής Δηµοκρατίας της Νιγηρίας για οικονοµική, επιστηµο-
νική και τεχνολογική συνεργασία»., σελ. 4676

γ) Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµικών και Διοικητικής
Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης κατάθε-
σαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µε-
ταξύ του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και του Υπουργείου Εξωτερικών και Ευρωπαϊκής  Έντα-
ξης του Μαυροβουνίου για την επιτάχυνση της διαδικασίας
ένταξης του Μαυροβουνίου στην Ευρωπαϊκή  Ένωση»., σελ.
4676

2. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών
"Κύρωση της Τροποποίησης του άρθρου 20,  παράγραφος 1
της Σύµβασης για την εξάλειψη όλων  των µορφών διακρί-
σεων κατά των γυναικών, όπως υιοθετήθηκε κατά τη συνάν-
τηση των κρατών-µερών στην ανωτέρω Σύµβαση στις
22-5-1995 και εγκρίθηκε από τη Γενική Συνέλευση των Ηνω-
µένων Εθνών στις 12-12-1995 (Α/RE 5/50/202/23-2-1996) “,
σελ. 4679

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 4655 - 4690

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί των αναφορών και ερωτήσεων:
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ Ε. , σελ. 4674, 4675, 4676
ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ Κ. , σελ. 4675
ΚΟΥΙΚ Τ. , σελ. 4676, 4677
ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ Γ. , σελ. 4676, 4677
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 4677, 4678
ΣΚΟΠΟΥΛΗ Φ. , σελ. 4677, 4678
ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ Δ. , σελ. 4673
ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ Α. , σελ. 4673, 4674

Β. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών:
ΖΑΡΟΥΛΙΑ Ε. , σελ. 4679

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΑ’

Τρίτη 13 Νοεµβρίου 2012



Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΑ’

Τρίτη 13 Νοεµβρίου 2012

Αθήνα, σήµερα στις 13 Νοεµβρίου 2012, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.04’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής, κ. ΧΡΗΣΤΟΥ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Διονύσιο Σταµενίτη,
Βουλευτή Πέλλης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε λίστα µε
ελλείψεις σε τεχνικά µέσα που ζήτησε ο Γερµανός αξιωµατούχος
κ. Φούχτελ, προκειµένου να µεσολαβήσει σε δωρεά προς το ελ-
ληνικό κράτος.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Καββαδίας αιτείται
την επίλυση του θέµατός του για καταβολή αµοιβών από δεδου-
λευµένη εργασία.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην πρόθεση
των δύο από τα τρία κόµµατα του κυβερνητικού σχηµατισµού να
επαναρρυθµίσουν τα εργασιακά θέµατα.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο έργο της
υποθαλάσσιας ηλεκτροδότησης των Κυκλάδων που καθυστερεί
εδώ και µία εικοσαετία.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά διάρρηξη που επι-
χειρήθηκε στο Υπουργείο Εργασίας και ειδικότερα σε γραφείο
όπου φυλάσσονται καταθέσεις από ένορκη διοικητική εξέταση.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην υπό-
θεση των εισιτηρίων του πολιτιστικού οργανισµού του Δήµου
Πάτρας.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην διαµάχη

που ανέκυψε µεταξύ του περιφερειακού συµβούλου κ. Ιωάννη
Λύχρου και του Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Πατρών για την
προµήθεια, µέσω ΕΣΠΑ, µηχανήµατος ροµποτικής «Ντα Βίντσι».

8) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Κοινοπραξία Αγροτικών Συνεταιριστι-
κών Οργανώσεων Αργολίδας «Δαναός» αιτείται την επίλυση θέ-
µατος που αφορά στην αποζηµίωση από τον ΕΛΓΑ των πλη-
γέντων παραγωγών πορτοκαλιών από τις πρόσφατες  χαλαζο-
πτώσεις στο Νοµό Αργολίδας.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην απρό-
σεκτη διέλευση των οχηµάτων από τους κάθετους στον πεζό-
δροµο της οδού Ρήγα Φεραίου δρόµους και τον κίνδυνο ατυχή-
µατος.

10) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  κάτοικοι της ενορίας Ευαγγελι-
στρίας Περιστερίου Αττικής και ο Σύλλογος Γονέων και Κηδε-
µόνων του 16ου Γυµνασίου Περιστερίου  διαµαρτύρονται για την
επερχόµενη λειτουργία ξενοδοχείου «ηµιδιαµονής» στην πε-
ριοχή.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην αµετακίνητη
θέση των Σκοπίων στην πρόταση του ελληνικού Υπουργείου Εξω-
τερικών για την υπογραφή µνηµονίου µεταξύ των δύο χωρών.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την πρόθεση
της Κυβέρνησης να βάλει πλαφόν στο ύψος της αποζηµίωσης
από θανατηφόρο τροχαίο ατύχηµα.

13) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων του 1ου
ΕΠΑΛ Χίου αιτείται την κάλυψη κενών θέσεων αναπληρωτών κα-
θηγητών στη Δευτεροβάθµια Εκπαίδευση της Χίου.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αντί-
δραση του Φαρµακευτικού Συλλόγου Αχαΐας ως προς την τιµή
του γάλακτος.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά την πολιτική δράση



κορυφαίου Υπουργού της Κυβέρνησης.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις ενέρ-
γειες του Σωτήρη Καρβέλη, γενικού συµβούλου της Πανελλήνιας
Οµοσπονδίας Εργαζοµένων Δηµοσίων Νοσοκοµείων, για τις κα-
ταγγελίες περί αδιαφάνειας στο χώρο της υγείας.

17) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµό-
νων του Γυµνασίου Σκιάθου αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά την κάλυψη των κενών θέσεων εκπαιδευτικών στο Γυµνά-
σιο Σκιάθου.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις ευ-
ρείες αλλαγές που προωθεί το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας στον
τοµέα της υγειονοµικής περίθαλψης.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στη δυσµενή  κατά-
σταση που επικρατεί στην ΕΡΤ.

20) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Στέργιος Παπαχρήστος, ολυµ-
πιονίκης αθλητής, αιτείται την εξόφληση των οφειλόµενων κατα-
βολών από πριµ για την περίοδο 2009-2012.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Φαρµακευτικός
Σύλλογος διαµαρτύρεται για την κατάργηση της υποχρέωσης
του ΕΟΠΥΥ να εξοφλεί εµπροθέσµως τις οφειλές του προς τα
φαρµακεία, προκειµένου να έχει το δικαίωµα να παρακρατά re-
bate.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων αιτείται την επανεξέταση µισθολογικών
αιτηµάτων των ενστόλων, συνταξιούχων και εν ενεργεία, ώστε
να εξαλειφθούν οι ανισότητες µεταξύ των ενστόλων και των λοι-
πών δηµοσίων υπαλλήλων.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε  ανοικτή
επιστολή του κ. Ανδρέα Κορδού, παλαίµαχου συνδικαλιστή και
πρώην εκδότη, προς το σύνολο του πολιτικού κόσµου σχετικά µε
τον τρόπο λειτουργίας της Δηµόσιας Διοίκησης και αυτοδιοίκη-
σης. 

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εταιρεία Κοινωνικής Πολιτικής
Αυτοδιοικήσεων Κρήτης διαµαρτύρεται για καθυστέρηση κατα-
βολής της τρίτης δόσης στα Κέντρα Ηµερήσιας Φροντίδας Ηλι-
κιωµένων και τα Κέντρα Διηµέρευσης ΑΜΕΑ της Περιφέρειας
Κρήτης.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Οµοσπονδίες και οι Ενώσεις
Υπαλλήλων και Αξιωµατικών του Αστυνοµικού, Πυροσβεστικού
και Λιµενικού Σώµατος επισηµαίνουν τις σηµαντικές µειώσεις
που έχουν υποστεί οι ένστολοι και αιτούνται να µη γίνει καµµία
περαιτέρω περικοπή στο εισόδηµά τους.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ξενα-
γών εκφράζει την αντίθεσή της στην τροποποίηση του ν.710/
1977 «περί ξεναγών» που προωθεί το Υπουργείο Τουρισµού.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η εταιρεία «BETFAIR» εκφράζει
τις προτάσεις της σχετικά µε τα έσοδα που έχουν υπολογισθεί

από τη φορολόγηση της αγοράς των τυχερών παιγνίων, όπως
προβλέπεται στο Μεσοπρόθεσµα Πλαίσιο Δηµοσιονοµικής Στρα-
τηγικής 2013-2016.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην αντίδραση του
δηµάρχου της Πάτρας κ. Ιωιάννη Δηµαρά για το ύψος της αµοι-
βής ορισµένων υπαλλήλων στη δηµοτική επιχείρηση.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Κωνσταντινουπολιτών
παραθέτει  την απάντησή του στην ανακοίνωση του ΔΣ της Οι-
κουµενικής Οµοσπονδίας Κωνσταντινουπολιτών και στην Κοινή
Ανακοίνωση Κωνσταντινουπολίτικων Σωµατείων.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι εκπρόσωποι των Ταµείων Επι-
κουρικής Ασφάλισης Ιδιωτικού Τοµέα εκφράζουν την αντίθεσή
τους στη σχεδιαζόµενη ενοποίηση των επικουρικών ταµείων του
ιδιωτικού τοµέα.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Ιδιοκτητών Κέντρων
Ξένων Γλωσσών Νοµού Ηρακλείου εκφράζει την αντίθεσή του σε
ρυθµίσεις, που περιλαµβάνονται στο νοµοσχέδιο του Υπουρ-
γείου Παιδείας για την οργάνωση του Ιδρύµατος Νεολαίας και
Διά Βου Μάθησης, και κατά την άποψή του οδηγούν  το σύνολο
των ιδιωτικών εκπαιδευτηρίων στον αφανισµό.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Δηµήτριος Νικολακόπουλος
εκφράζει τις προτάσεις του σχετικά µε την απαντητική επιστολή
της Προϊσταµένης Επαγγελµατικής και Εκπαιδευτικής Κατάρτι-
σης του ΟΑΕΔ για το ζήτηµα της πρόσληψής του ως αναπλη-
ρωτή στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

33) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Επαγγελµατιών Ιδιό-
κτητων Επιβατηγών Αυτοκινήτων Ταξί  Ηρακλείου Κρήτης εκφρά-
ζει την αντίθεσή του στις διατάξεις του νοµοσχεδίου που αφορά
την απελευθέρωση του µεταφορικού τους έργου.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην ανάγκη επιβο-
λής των προστίµων στις εισπρακτικές εταιρείες που παραβαί-
νουν το νόµο και όχι απλά στην αναγγελία τους.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε άνωθεν εντολή
προς την ΔΕΗ για παραίτηση από το δικαίωµα εξαγοράς του 30%
της ΔΕΠΑ .

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι κύριοι Βασίλειος, Ανδρέας και
Χρήστος Ανδριόπουλος αιτούνται την εξέταση από τις αρµόδιες
αρχές που εποπτεύουν τη λειτουργία των τραπεζικών ιδρυµάτων,
της αγωγής τους κατά της Εµπορικής Τράπεζας.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην ευαισθησία
που επέδειξε ο υποδιοικητής του ΙΚΑ Διονύσιος Πατσούρης για
συµπολίτισσα µας, που περίµενε να περάσει από το Κέντρο Πι-
στοποίησης Αναπηρίας.

38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Πρατηριούχων Υγραε-
ρίου Αυτοκινήτων Ελλάδος  «Αντιρρύπανση» και η Ένωση Αερίων
Εναλλακτικών Καυσίµων Αυτοκινήτων Ελλάδος «Αεριοκίνηση» εκ-
φράζουν την αντίθεσή τους στην αύξηση του ειδικού φόρου κα-
τανάλωσης στο υγραέριο κίνησης.
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39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην πρόθεση της
νέας διοίκησης της ΕΡΤ να επαναπροσλάβει τη κ. Λίτσα Πισκερά,
που µόλις µερικούς µήνες πριν είχε συνταξιοδοτηθεί.

40) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτηγών Αυτο-
κινητιστών Ελλάδος αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την
αποχαρακτήριση των οχηµάτων των αυτοκινητιστών που είχαν
εµπλακεί  σε δροµολόγια στη Συρία κατά τη διάρκεια της εµπό-
λεµης περιόδου.

41) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κωνσταντίνος Ουλιανούδης
προτείνει την ίδρυση νέας υπηρεσίας που, κατά την άποψή του,
θα αποφέρει σηµαντικά κέρδη στο ελληνικό δηµόσιο.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην εµπλοκή του
πρώην Υπουργού Άµυνας κ. Άκη Τσοχατζόπουλου και άλλων
ατόµων που εµπλέκονταν στη διακίνηση «βρώµικου» χρήµατος
κατά τη διάρκεια της θητείας του.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Οµοσπονδίες και τα Σωµατεία
Επαγγελµατιοβιοτεχνών και Εµπόρων του Νοµού Θεσσαλονίκης
διαµαρτύρονται για τα επικείµενα οικονοµικά µέτρα, τα οποία θα
δώσουν τη χαριστική βολή στην αγορά και τις θέσεις εργασίας,
καθώς και στις µικρές επιχειρήσεις.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται  στην αρνητική
απάντηση του ΕΛΓΑ για επίσπευση καταγραφής των ζηµιών από
την πυρκαγιά της 18ης Ιουλίου στη Δηµοτική Ενότητα Ρίου του
Δήµου Πατρέων, µε αποτέλεσµα οι παραγωγοί να µην µπορούν
να εκµεταλλευτούν τα πυρόπληκτα δέντρα τον προσεχή χειµώνα.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Αθανάσιος Κουµούτσος, πρό-

εδρος της ΕΕΤΕΜ Αχαϊας καταγγέλλει τον τρόπο συγκρότησης
των Συµβουλίων Πολεοδοµικών Θεµάτων και Αµφισβητήσεων
της Περιφέρειας Αττικής.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Ιατρικός Σύλλογος Αθηνών αι-
τείται την άµεση απόσυρση της διάταξης του πολυνοµοσχεδίου
που αφορά την υποχρεωτική συνταγογράφηση αποκλειστικά
βάσει της δραστικής ουσίας, ακόµα και σε χρόνια νοσήµατα.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Οδοντιατρικός Σύλλογος Θεσ-
σαλονίκης παραθέτει τις προτάσεις του και προτείνει µέτρα για
την επίλυση των προβληµάτων του κλάδου.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στη µεγάλης έκτα-
σης διακίνηση και κατανάλωση λαθραίων και παράνοµων
προϊόντων καπνού στη χώρα µας

49) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Ταµείο Πρόνοιας Ιδιωτικού
Τοµέα καταγγέλλει ως αντισυνταγµατική τη διάταξη για αναδρο-
µική µείωση, από 1-8-2010, του εφάπαξ των υπαλλήλων του ιδιω-
τικού τοµέα.

50) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και κ.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Πταισµα-
τοδικείο Ηρακλείου αιτείται την άµεση κάλυψη των κενών οργα-
νικών θέσεων γραµµατέων και δικαστικών επιµελητών στο
Πταισµατοδικείο Ηρακλείου.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1227/03-09-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστόλου Ευάγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 164/8-10-2012
έγγραφο  από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 1549/11-09-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Λυκούδη Σπυρίδωνος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 39139/8-10-2012

έγγραφο  από τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 1614/13-09-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βουδούρη Οδυσσέα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β13-71/8-10-2012

έγγραφο  από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 1618/13-09-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Παπαδηµούλη Δηµητρίου, Ουζουνίδου Ευγενίας, Πετρά-
κου Αθανασίου και Σταθάκη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

Β13-72/8-10-2012 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων η ακό-
λουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 1635/13-09-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 357/8-10-

2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 1652/13-09-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κόλλια Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.10035/22251/

728/8-10-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 1701/14-09-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. B13-76/8-10-2012

έγγραφο  από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων η ακόλουθη απάντηση:



Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, η Βουλευτής κ. Μαρία Ρεπούση ζητεί άδεια ολι-
γοήµερης απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συνεπώς η

Βουλή ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 2137/25-9-2012 ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Νοµού Πέλλης της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Διονυσίου Σταµενίτη προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη συνέχιση λειτουργίας
του Ινστιτούτου Κτηνοτροφίας Γιαννιτσών του Νοµού Πέλλης. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά. 
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, το

Ινστιτούτο Κτηνοτροφίας της Παραλίµνης του Νοµού Πέλλης
αποτελεί σήµερα το µοναδικό ινστιτούτο που ασχολείται µε την
έρευνα στη ζωική παραγωγή και πληροί όλες τις προϋποθέσεις
για µια εφαρµοσµένη έρευνα στον τοµέα αυτό, όπως συµβαίνει
σε όλες τις αναπτυγµένες αγροτικά χώρες στην Ευρώπη. Η συµ-
βολή του στην ανάπτυξη του αγροτοκτηνοτροφικού κόσµου της
χώρας, αλλά και τα οφέλη που δηµιουργεί για την τοπική κοινω-
νία και την οικονοµία της περιοχής υπήρξαν ιδιαίτερα σηµαντικά.
Τα αποτελέσµατα της επιστηµονικής του έρευνας αναγνωρίζον-
ται διεθνώς. 

Σε συνδυασµό µε τις απόψεις που εκφράστηκαν κατά τη διάρ-
κεια των συζητήσεων για την ψήφιση του κρατικού προϋπολογι-
σµού, όπου τονίστηκε η ανάγκη για στροφή προς τη ζωική
παραγωγή και την κάλυψη του ελλείµµατος στο συγκεκριµένο
τοµέα, θεωρώ ότι το Ινστιτούτο της Παραλίµνης µπορεί και πρέ-
πει να διαδραµατίσει σηµαντικό ρόλο σε αυτό το εγχείρηµα.

Το Ινστιτούτο λειτουργεί από το 1935. Κατέχει τρεισήµισι χι-
λιάδες στρέµµατα γης, εκ των οποίων τα χίλια εξακόσια σαράντα
νοικιάζονται µετά από διαγωνισµό σε ιδιώτη, καλύπτοντας έτσι
ένα µεγάλο µέρος των εξόδων του. Επιπλέον, κατέχει περίπου
πεντακόσια πρόβατα Χίου και Φλώρινας, εξήντα τέσσερα κτήρια
και εκατόν είκοσι αγελάδες Χόλσταϊν. Η στελέχωσή του µε έµ-
πειρο διοικητικό προσωπικό και οι άρτια οργανωµένες εγκατα-
στάσεις που διαθέτει τού παρέχουν τη δυνατότητα να αποτελέ-
σει ένα κέντρο ανάπτυξης και παραγωγής επιστηµονικού έργου
παγκόσµιας εµβέλειας. 

Τη στιγµή, όµως, που µιλάµε, το ινστιτούτο στερείται του απα-
ραίτητου επιστηµονικού ερευνητή, καθώς έχει δύο, έναν κοντά
στη σύνταξη και ένα δόκιµο ερευνητή, µε αποτέλεσµα να παρα-
τηρούνται σηµαντικά προβλήµατα και παρακωλύσεις στη λει-
τουργία του και στην παραγωγή επιστηµονικού έργου. 

Σήµερα που η χώρα έχει ανάγκη για πρωτογενή ανάπτυξη, η
οποία είναι σε θέση να προσφέρει ασφαλείς διεξόδους από την
κρίση -γεγονός που το παραδέχονται όλοι- το ινστιτούτο πρέπει
να διαδραµατίσει κυρίαρχο ρόλο προς την κατεύθυνση αυτή και
να συνδράµει αποφασιστικά στην ανάπτυξη του πρωτογενούς
τοµέα, να δηµιουργήσει τις συνθήκες για ανεξάρτητη κτηνοτρο-
φία, πέραν από τις τονωτικές ενέσεις των επιδοτήσεων και µαζί
µε τη γεωργία να αποτελέσουν το κινητήριο µοχλό της οικονο-
µίας. 

Κύριε Υπουργέ, λαµβάνοντας υπ’ όψιν τα παραπάνω, θα ήθελα
να µας ενηµερώσετε σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου,
πρώτον, όσον αφορά στη συνέχιση της λειτουργίας του ινστιτού-
του µε την παραγωγή ερευνητικού επιστηµονικού έργου και στην
επίλυση των προβληµάτων που αντιµετωπίζει σήµερα, και δεύ-
τερον, στην ενίσχυση του ρόλου που µπορεί να διαδραµατίσει
στον τοµέα της έρευνας µε την επάνδρωση επιπλέον επιστηµο-
νικού και έµπειρου εργατικού προσωπικού.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε. 
Στον κ. Σταµενίτη θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Αθανάσιος

Τσαυτάρης. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα µου επιτρέψετε, πριν απαντήσω στον κ. Σταµενίτη, να ζη-

τήσω συγγνώµη από το Κοινοβούλιο διότι προχθές, παρά το ότι
είχα υποσχεθεί να απαντήσω στις ερωτήσεις των Βουλευτών κυ-

ρίων Δαβάκη και Μαρίνου, η έκτακτη σύσκεψη των αναπτυξιακών
Υπουργείων υπό τον Πρωθυπουργό και o µεγάλος χρόνος που
πήρε, δεν µου επέτρεψαν ειλικρινά να έλθω για να απαντήσω.
Χαίροµαι διότι αµφότερα τα θέµατα των ερωτήσεων αφορούν
την κτηνοτροφία. Οι ερωτήσεις έχουν µετατεθεί για την ερχό-
µενη Παρασκευή και έτσι θα µου δοθεί η ευκαιρία να απαντήσω. 

Έρχοµαι τώρα στην απάντηση προς τον κ. Σταµενίτη. Κύριε
Βουλευτά, το ινστιτούτο αυτό µου είναι πολύ γνωστό και τα
πράγµατα είναι έτσι όπως τα περιγράψατε ως προς τη σπουδαι-
ότητά τους. Εµείς, ως επιστήµονες, όταν δουλεύαµε µε τα κτη-
νοτροφικά κουκιά συγκεκριµένα, ως σηµαντικό συστατικό για την
κτηνοτροφία µας, κάναµε πολλά πειράµατα στο συγκεκριµένο ιν-
στιτούτο, όχι µονάχα ως προς το καλλιεργητικό κοµµάτι που και
εσείς θίξατε. Είναι ίσως από τα λίγα ινστιτούτα που έχουν τέτοιες
µεγάλες εκτάσεις για την πρωτογενή παραγωγική διαδικασία των
ζωοτροφών. 

Ίσως, επίσης, θα πρέπει να γνωρίζετε ότι είναι το µοναδικό ιν-
στιτούτο που πηγαίνει στο επόµενο βήµα, αυτό της µείξης επι-
µέρους συστατικών και της δηµιουργίας διαφόρων σιτηρεσίων,
όπως επίσης και τη δοκιµή των συγκεκριµένων σιτηρεσίων σε
πολλά και ποικίλα είδη ζώων, από τα πρόβατα, τις αγελάδες κ.λπ.
Από την άποψη αυτή είναι ένα από τα πιο πολύτιµα εργαλεία που
έχουµε για την ανάπτυξη του κτηνοτροφικού τοµέα, γιατί έφερνε
και δοκίµαζε φυλές, δοκίµαζε βελτιωτικά σχήµατα των ζώων. 

Άρα από την ώρα που, όπως και εσείς είπατε, θέλουµε να ανα-
πτύξουµε την κτηνοτροφία, αυτό είναι ένα σηµαντικό εργαλείο.
Θα σας παρακαλούσα µόνο να µας δώσετε λίγα χρονικά περιθώ-
ρια. Ο ΕΛΓΑ-ΔΗΜΗΤΡΑ είναι ο οργανισµός στον οποίο ανήκουν
όλα αυτά τα ινστιτούτα, µέσω του παλαιού Εθνικού Ιδρύµατος
Αγροτικών Ερευνών που κάποτε ήταν ανεξάρτητο και τώρα εν-
σωµατώθηκε. Δυστυχώς ο νόµος του, εάν θυµάστε, δεν είχε πε-
ράσει από τη Βουλή. 

Η έλευση του ΕΦΕΤ στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων -έλεγχοι του οποίου σχετίζονται µε τους αντίστοιχους
ελέγχους του γάλακτος και του κρέατος- είναι σ’ αυτόν τον ορ-
γανισµό. Θέλουµε να καταστρώσουµε το επιχειρησιακό σχέδιο
που αυτήν τη στιγµή ολοκληρώνεται. Δυστυχώς οι αλλαγές ως
προς τα εργασιακά µάς δηµιουργούν επίσης καθυστερήσεις. 

Πιστέψτε µε ότι θα κάνουµε ό,τι είναι εφικτό για να αξιοποιηθεί
µε άριστο τρόπο η υποδοµή και η δυνατότητα που έχει αυτό το
ινστιτούτο, εµπλουτισµένο µάλιστα µε ερευνητικό ανθρώπινο δυ-
ναµικό. Σας ζητώ λίγη κατανόηση ως προς το χρόνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το λόγο έχει ο
κ. Σταµενίτης για τρία λεπτά. 

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ: Δράττοµαι της ευκαιρίας από αυτά
που είπατε και θα σας κάνω µία παρατήρηση και µία πρόταση. 

Όπως ανέφερα στην πρώτη τοποθέτησή µου, το ινστιτούτο
σήµερα αντιµετωπίζει προβλήµατα όσον αφορά τη στελέχωσή
του. Σε αυτήν τη δύσκολη στιγµή ήλθε να προστεθεί και µία δυ-
σάρεστη έκπληξη στους επί χρόνια εργαζόµενους στο ινστι-
τούτο. Αναφέροµαι στους δέκα εργαζόµενους µε σύµβαση, από
τους είκοσι που εργάζονται συνολικά, οι οποίοι απασχολούνται
από το 2006 είτε µε σύµβαση ορισµένου χρόνου είτε µέσω ερ-
γολάβου. 

Το έργο τους όλα αυτά τα χρόνια υπήρξε σηµαντικό και η προ-
σφορά τους αναµφισβήτητη. Με τη µακροχρόνια εµπειρία τους
συνέβαλαν αποφασιστικά στις συνεχώς αυξανόµενες απαιτήσεις
της αγροτικής έρευνας, µε συνεχή στήριξη ερευνητών και ερευ-
νητικών προγραµµάτων του ΕΘΙΑΓΕ. 

Στις 22-10-2012 έληξε η τελευταία σύµβασή τους. Το ινστι-
τούτο προχώρησε σε πρόσληψη εργατικού δυναµικού µε συµ-
βάσεις τύπου εργολάβου, µε 20% παρακράτηση επί των
αµοιβών. Μια τέτοια σύµβαση στερεί τη δυνατότητα επαναπρόσ-
ληψης των δέκα αυτών εργατών για τουλάχιστον ένα χρόνο,
όπως και τη δυνατότητα ταµείου ανεργίας µετά την απόλυση. 

Κύριε Υπουργέ, όπως καταλαβαίνετε, αυτή η εξέλιξη έρχεται
να προσθέσει επιπλέον προβλήµατα στην ήδη από καιρό προ-
βληµατική λειτουργία του ινστιτούτου. Δεν είναι δυνατόν ένα ιν-
στιτούτο σαν αυτό της Παραλίµνης, µε τόσο µεγάλη ιστορία και
τεράστια προσφορά στον κλάδο της κτηνοτροφίας και της έρευ-
νας, να απαξιώνεται µ’ αυτόν τον τρόπο και να υποβαθµίζεται. 



Πιστεύω ότι το ινστιτούτο της Παραλίµνης µε τη σωστή οργά-
νωση και την κατάλληλη στελέχωση θα αποκτήσει τη δυνατότητα
να αναπτύξει ένα σύνολο δραστηριοτήτων που θα ενισχύσουν
την κτηνοτροφική παραγωγή στη χώρα. Θα αποτελέσει τη
ναυαρχίδα στην παραγωγή επιστηµονικού έργου και όχι απλώς
ένα κοµµάτι συµπληρωµατικό, καθώς θα µπορέσει να παίξει –και
εδώ είναι η δεύτερη πρόταση- έναν εκπαιδευτικό ρόλο, αναλαµ-
βάνοντας την εκπαίδευση και κατάρτιση νέων αγροτών και κτη-
νοτρόφων, κατευθύνοντάς τους σε δυναµικές καλλιέργειες και
αλλάζοντας το ξεπερασµένο µοντέλο παραγωγής που ακολου-
θείται µέχρι σήµερα στη χώρα µας. 

Ξέρετε πολύ καλύτερα από µένα ότι τα τµήµατα που απαρτί-
ζουν το ινστιτούτο είναι: γενετική και βελτίωση αγροτικών ζώων,
διατροφή και φυσιολογία θρέψης, εκτροφή, αναπαραγωγή βο-
σκών και λειµώνων. Αυτά φανερώνουν τη δυναµική που υπάρχει
και τη δυνατότητα κάλυψης βασικών αναγκών της κτηνοτροφίας. 

Συγκεκριµένα, θα ήθελα να αναφέρω τους τοµείς που µπορεί
να βελτιώσει. Ποιοι είναι αυτοί; Η µεταποίηση κτηνοτροφικών
προϊόντων, όπως γάλα και φέτα, οι κτηνοτροφικές κατασκευές
και η ευζωία των αγροτικών ζώων, η διαχείριση των εκτροφών, η
συγκριτική διατροφή των αγροτικών ζώων, εκτρεφοµένων µε
συµβατικές ή βιολογικές µεθόδους, η διατήρηση και ανάπτυξη
της ελληνικής ράτσας στα ζώα και στη βελτίωση των ελληνικών
τροφών, που αποτελούν -όπως ξέρετε πολύ καλά- προϋπόθεση
για την παρασκευή ελληνικής φέτας. 

Ως εκ τούτου και σύµφωνα µε όλα όσα σάς περιέγραψα στην
πρώτη µου τοποθέτηση, η επίλυση των ζητηµάτων των εργαζο-
µένων –σωστά το λέτε- θέλει χρόνο, για να προχωρήσει. Έχει,
όµως, σηµασία η κατεύθυνση που δίνετε ως πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου. Θα πρέπει να ενισχύσετε την επιστηµονική στελέ-
χωση του ινστιτούτου. 

Κύριε Υπουργέ, ερωτώ αν είναι διατεθειµένη η πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου να παρέµβει στην επίλυση των προβληµάτων
αυτών και αν πιστεύετε ότι το ινστιτούτο µπορεί να αναλάβει εκ-
παιδευτικό ρόλο, ώστε να προχωρήσει στην επιστηµονική επάν-
δρωσή του. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος  Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Προχθές, µιλώντας εδώ για τον προϋπολογισµό, ένεκα του

χρόνου δεν είχα την ευκαιρία να πω περισσότερα. Διεκόπην µά-
λιστα στο σηµείο που προσπαθούσα να πω τι έρχεται µε τη νέα
Κοινή Αγροτική Πολιτική. Έχω πει, όµως, στο παρελθόν ότι -παρά
τα όσα διαδίδονται- χρήµατα θα υπάρχουν για την υποστήριξη
της γεωργίας, γιατί ολόκληρη η Ευρώπη καταλαβαίνει τώρα τα
λάθη της και κάνει τη µεγάλη στροφή, ώστε να κάνει την Ευρώπη
και τη χώρα µας αυτάρκεις σε τρόφιµα.  

Είπα, λοιπόν, ότι -µέσα σε αυτό το πλαίσιο- το αν η χώρα µας
θα πάρει περισσότερα ή λιγότερα λεφτά θα εξαρτηθεί και από
την προσπάθεια που κάνουµε. Για παράδειγµα, του άξονα που
περιγράφετε, δηλαδή του άξονα «έρευνα και τεχνολογία, εκπαί-
δευση και συµβουλές προς τον αγρότη», θα τετραπλασιασθούν
τα κονδύλιά του. Κατά συνέπεια, αυτό και µόνο, αν είχα το χρόνο
προχθές, θα σας έλεγα: ο ρόλος αυτών των ινστιτούτων θα είναι
πολύ σηµαντικός. 

Προς το παρόν το µόνο που κάναµε µέσα στους ένα-δυο
µήνες που είχαµε στη διάθεσή µας είναι ότι µε ένα αυτοχρηµα-
τοδοτούµενο ουσιαστικά πρόγραµµα προσπαθούµε να καλύ-
ψουµε τις εργασιακές ανάγκες των ανθρώπων, προκειµένου να
µη χαθούν και να µη χαθεί η εµπειρία τους εις ό,τι αφορά την
καλλιέργεια, το σιτηρέσιο και την εκτροφή. 

Πιστέψτε µε ότι θα ενδυναµωθεί και θα επαυξηθεί ο ρόλος του
συγκεκριµένου ινστιτούτου, όπως και άλλων µονάδων που κρα-
τούν παραδοσιακές µας φυλές. Σας θυµίζω ότι ξοδέψαµε αρκετά
εκατοµµύρια ευρώ στο τελευταίο διάστηµα, για να κρατήσουµε
τις παραδοσιακές µας φυλές σε διάφορα  σηµεία της Ελλάδος. 

Για παράδειγµα, σας λέω την αντίστοιχη προσπάθεια που γί-
νεται στην Καλαµπάκα, όπου έχουν µαζευτεί παραδοσιακές αγε-
λάδες, πρόβατα και άλλα ζώα. Το ίδιο θα κάνουµε και στα Γιαννι-

τσά. Θέλουµε µάλιστα να το κάνουµε επιδείξιµο και επισκέψιµο
και στα σχολεία και στις γεωργικές µας σχολές, ώστε όλοι να
εξοικειωθούν µε τα βήµατα που έχει αυτήν η καθετοποιηµένη πα-
ραγωγική διαδικασία, δηλαδή από την καλλιέργεια των ψυχαν-
θών και των ζωοτροφών, την ανάµειξή τους και την παραγωγή
σιτηρεσίων, τις δοκιµές τους στα διάφορα είδη ζώων, αλλά και
όλες τις επιµέρους φυλές –παραδοσιακές και σύγχρονες- προ-
κειµένου ο κόσµος να εξοικειωθεί µε αυτή τη δυνατότητα που
έχουµε στον τόπο µας και που προς το παρόν είναι ελλείπων κρί-
κος στη γεωργία µας. 

Γιατί -όπως είπαµε και απ’ αυτό το Βήµα- η χώρα µας, παρά
τα πακέτα και παρά τα χρήµατα, εισάγει κάθε χρόνο δύο δισε-
κατοµµύρια ευρώ κρέας. Και αν βάλω και κάποια γαλακτοκοµικά,
που µας έρχονται σαν τυριά και κασέρια από τις βορειοευρωπαϊ-
κές χώρες, τα νούµερα αυτά γίνονται µεγαλύτερα. 

Γι’ αυτό και βλέπετε την αγωνία µας, γι’ αυτό και είδατε την
προσπάθεια να δώσουµε και να βοηθήσουµε τους κτηνοτρόφους
µε την εξισωτική για να πάρουν ζωοτροφές –όταν η φυτική πα-
ραγωγή µαζεύει τον Ιούλιο τις τροφές της- καθώς και την επι-
στροφή του ειδικού φόρου κατανάλωσης των πετρελαιοειδών.
Δώσαµε µέσα στον Αύγουστο το 50% και θα δώσουµε και το υπό-
λοιπο 50% πριν από τη λήξη του έτους. 

Επίσης κάναµε προσπάθειες προς την Ευρωπαϊκή Ένωση, για
να µας ανοίξει για πρώτη φορά το de minimis, που πάλι θα πάει
στους κτηνοτρόφους. Είναι ακόµη η τροποποίηση-µεταβολή του
άρθρου 68, που πάλι µας επέτρεψαν για τους κτηνοτρόφους,
ενώ αρχίζουµε και µια συστηµατική προσπάθεια παραγωγής ντό-
πιων ζωοτροφών. 

Μόνο έτσι θα απαλλαγούµε από ακριβές ζωοτροφές εισαγό-
µενες -όπως είναι η σόγια- και σε αυτό το πνεύµα ο ρόλος του
ινστιτούτου θα είναι σηµαντικός, γιατί περιλαµβάνει όλα τα βή-
µατα που σας περιέγραψα. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Και εµείς ευχα-

ριστούµε, κύριε Υπουργέ. 
Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 2364/1-10-2012 ερώ-

τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς -Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ.
Ευάγγελου Αποστόλου προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε τις δικαστικές
διώξεις εναντίον αγροτοσυνδικαλιστών. 

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, να συνεχίσω και

εγώ εκφράζοντας την αγωνία µου για τους αγρότες, µετά τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης, βάζοντας όµως µια άλλη παρά-
µετρο. Η παράµετρος αυτή αφορά τις διώξεις των εκπροσώπων
του αγροτικού κόσµου, διώξεις για τις οποίες -επιτρέψτε µου να
πω- υπάρχουν πολύ περισσότεροι λόγοι για να αρθούν. 

Ο πρώτος είναι ότι αποτελούν το ασθενέστερο κοµµάτι της οι-
κονοµικής δραστηριότητας στη χώρα. Όλοι το ξέρουµε ότι το ει-
σόδηµά τους, ιδιαίτερα τα τελευταία χρόνια, συνεχώς µειώνεται.
Ο δεύτερος είναι ότι αποτελεί εκείνο τον τοµέα, όπου ιδιαίτερα
σε συνθήκες σαν τις σηµερινές -που απειλείται ακόµη και επισι-
τιστική κρίση στη χώρα µας- οι άνθρωποι που απασχολούνται σε
αυτόν είναι αυτοί οι οποίοι διασφαλίζουν τη διατροφή µας. 

Ο τρίτος λόγος είναι ότι και στις κινητοποιήσεις τους έχουν
κοινωνική συµπαράσταση. Ο τέταρτος λόγος είναι ότι δεν δηµι-
ουργούν προβλήµατα. Δεν έχουν δηµιουργήσει προβλήµατα -
ούτε κυκλοφοριακά ούτε σε άλλες κοινωνικές οµάδες ούτε σε
ευπαθή προϊόντα- όπως –αν θυµάστε- ένα θόρυβο που δηµιουρ-
γήθηκε τότε στις κινητοποιήσεις στις Σέρρες. Δεν υπάρχει κατα-
γεγραµµένη τέτοια κατάσταση. Επιπλέον υπάρχουν και άλλοι
λόγοι που έχουν σχέση και µε τη λειτουργία της πολιτικής ζωής
στον τόπο µας. 

Ο Πρωθυπουργός, όταν προεκλογικά είχε ανέβει στις Σέρρες,
υποσχέθηκε ότι θα αντιµετωπίσει το συγκεκριµένο ζήτηµα. Ο τω-
ρινός Υπουργός Δικαιοσύνης κ. Ρουπακιώτης, όταν συνάντησε
εκπροσώπους από το Νοµό Σερρών -που είχαν έλθει για να του
εκθέσουν το συγκεκριµένο ζήτηµα- τους είχε πει: «θα κοιτάξω να
το ρυθµίσω, εφόσον υπάρχει η σύµφωνη γνώµη όλων των άλλων
κοµµάτων στη Βουλή». 
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Ήδη, εκτός από τη δική µας πρόταση, έχει κατατεθεί σχετική
τροπολογία από πλευράς του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας. Έχουν εκφραστεί λίγο ως πολύ όλα τα κόµµατα για τη συγ-
κεκριµένη άρση της δίωξης. Εγώ θα σας έλεγα το εξής πάρα
πολύ απλό: Γιατί δεν παίρνετε την πρωτοβουλία να φέρετε εσείς
τη συγκεκριµένη ρύθµιση, για να δούµε και τα κόµµατα πώς λει-
τουργούν εντός της Βουλής; Διότι όλοι ξέρετε όλα αυτά που σας
προείπα και πως στους πύρινους προεκλογικούς τους λόγους
όλοι συµφωνούσαν σε αυτήν την αναγκαιότητα. Αυτό το ζήτηµα,
λοιπόν, πρέπει να τακτοποιηθεί. 

Τα υπόλοιπα θα τα αναφέρω στη δευτερολογία µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Στον κ. Αποστό-

λου θα απαντήσει ο Υφυπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Καραγκούνης. 

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύ-

νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

Να ευχαριστήσω τον συνάδελφο για την επίκαιρη ερώτηση
που κατέθεσε. Θέλω γι’ άλλη µια φορά να επαναλάβω κάτι που
το έχω πει πολλές φορές σε αυτή την Αίθουσα, γιατί γίνονται
πολλές επίκαιρες ερωτήσεις από πολλούς συναδέλφους. Να ξε-
καθαρίσω, λοιπόν, ότι το Υπουργείο Δικαιοσύνης ούτε δικάζει,
ούτε ασκεί ποινικές διώξεις ούτε διαµορφώνει –θα έλεγα- νοµι-
κούς χαρακτηρισµούς ούτε βεβαίως –σε καµµία περίπτωση- δεν
είναι στη δική του αρµοδιότητα να αθωώνει τον οποιονδήποτε. 

Το λέω αυτό, διότι έρχονται πολλές παρόµοιες επίκαιρες ερω-
τήσεις και ζητείται από το Υπουργείο Δικαιοσύνης να παρέµβει
σε κάτι που δεν είναι δική του αρµοδιότητα, αλλά είναι αρµοδιό-
τητα των αρµοδίων οργάνων και στη συγκεκριµένη περίπτωση
της ανεξάρτητης δικαιοσύνης.

Θα συµφωνήσω, επίσης, µε τον αγαπητό συνάδελφο και θα
πω να δώσουµε έµφαση προς την αγροτική οικονοµία. Εγώ είµαι
και από ένα νοµό αγροτικό και θεωρώ ότι θα πρέπει να είναι η
προµετωπίδα της οικονοµικής ανάπτυξης και ανάκαµψης της
χώρας. Βέβαια, αυτό δεν έχει να κάνει µε το συγκεκριµένο θέµα
που συζητάµε που αφορά φερόµενα ποινικά αδικήµατα, όπως
είναι το άρθρο 292 του Ποινικού Κώδικα για παρακώλυση συγ-
κοινωνιών.

Θέλω, επίσης, να αναφέρω ότι όντως κατατέθηκε από την Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
στις 24-8-2012 µία τροπολογία στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου
Δικαιοσύνης για τη µετάθεση του χρόνου έναρξης ισχύος διατά-
ξεων του ν. 4055/2012 υπό τον τίτλο «εξάλειψη του αξιοποίνου
των φεροµένων ως αδικηµάτων κατά τις αγροτικές κινητοποι-
ήσεις», η οποία βεβαίως δεν ψηφίστηκε από τα κόµµατα.

Θα ήθελα να σας πω ότι το ποινικό αδίκηµα της παρακώλυσης
συγκοινωνιών –και, βεβαίως, για να το ξεκαθαρίσουµε, όχι η συν-
δικαλιστική δράση αυτή καθεαυτή- ρυθµίζεται από το άρθρο 292
του Ποινικού Κώδικα. Επισηµαίνεται, επίσης, ότι η ενδεχόµενη
παρέµβαση της νοµοθετικής εξουσίας στο έργο της δικαστικής
εξουσίας είναι, όπως γνωρίζετε, αντισυνταγµατική και αντικεί-
µενη στο άρθρο 26 του Συντάγµατος, όπου συγκροτούνται από
δικαστές που απολαµβάνουν της λειτουργικής και της προσωπι-
κής ανεξαρτησίας και υπόκεινται κατά την άσκηση των καθηκόν-
των τους µόνο στο Σύνταγµα και τους νόµους.

Ως προς το πρώτο σκέλος της ερώτησής σας περί ποινικοποί-
ησης της συνδικαλιστικής δράσης, το αδίκηµα της παρακώλυσης
των συγκοινωνιών αφορά βεβαίως οποιονδήποτε Έλληνα πολίτη
που πληροί µε τη συµπεριφορά του την αντικειµενική υπόσταση
του ως άνω αδικήµατος. Η διάταξη δεν έχει ως σκοπό την ποινι-
κοποίηση της συνδικαλιστικής δράσης που, όπως γνωρίζετε,
αυτή προβλέπεται από το Σύνταγµα, ούτε βεβαίως και την περι-
στολή συνδικαλιστικών δικαιωµάτων. Η τέλεση του εν λόγω αδι-
κήµατος από πρόσωπο που κατέχει την ιδιότητα του συνδικα-
λιστή δεν προβλέπεται, επίσης, ούτε ως επιβαρυντική περίσταση. 

Οπότε σε καµµία περίπτωση –διότι οφείλω να απαντήσω στα
ερωτήµατά σας, όπως τα θέσατε και θα επανέλθω βέβαια στη
δευτερολογία µου, για να πούµε και περαιτέρω- το Υπουργείο
Δικαιοσύνης δεν παρεµβαίνει σε τέτοια ζητήµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο κ. Αποστό-

λου έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, η κατανόηση και

οι συµπάθειες δεν λύνουν το πρόβληµα. Το γνωρίζετε ότι σε ανά-
λογες κινητοποιήσεις του 1997 υπήρξε νοµοθετική παρέµβαση
από τη Βουλή και καταλαβαίνετε ότι αυτό το ζήτηµα διαρκώς το
θυµούνται και µας το υπενθυµίζουν οι αγρότες.

Το δεύτερο που έχω να σας πω είναι ότι η σχετική τροπολογία
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας δεν µπήκε στη διαδικα-
σία συζήτησης και µη λέτε ότι την απέρριψαν τα κόµµατα! 

Το τρίτο που θέλω να σας πω είναι ότι όταν φέρατε το ν.
4055/2012, τότε ρυθµίσατε θέµατα που αφορούσαν τα κακουρ-
γήµατα. Το αναφέρω σχετικά µε αδικήµατα τα οποία άλλαξαν χα-
ρακτήρα, γιατί άλλαξε το ποσό. Το ξέρετε ότι υπήρξαν πάρα
πολλά αδικήµατα σε βαθµό κακουργήµατος, τα οποία µε την αλ-
λαγή που κάνατε στα ποσά µέσα σε µία νύχτα όχι απλά µεταβλή-
θηκαν σε πληµµελήµατα –εξ ου και παραγράφηκαν- αλλά ακόµα
και αυτά που δεν είχαν τελεσιδικήσει και ουσιαστικά υπήρχαν
προηγούµενες αποφάσεις, παραγράφηκαν.

Τι θα πείτε στους αγρότες, όταν υπάρχει τέτοια συµπεριφορά
προς άλλη κατεύθυνση και εσείς τους οδηγείτε, τους σέρνετε
στα δικαστήρια;

Το άλλο που θέλω να πω είναι αυτό που λένε οι ίδιοι -πραγµα-
τικά, δεν είναι δικά µου λόγια, τα λένε οι ίδιοι- «µόνο εµείς, όταν
κινητοποιούµαστε, δηµιουργούµε προβλήµατα στην κυκλοφορία
και κατηγορούµαστε για παρακώλυση συγκοινωνιών»; Και, βέ-
βαια, δεν είναι αντίθετοι µε τις κινητοποιήσεις που κάνει η υπό-
λοιπη κοινωνία, αλλά όπως και να το κάνουµε, βιώνουµε µία
κρίση και η κρίση αυτή έχει τις επιπτώσεις της. Και ξέρετε ότι οι
επιπτώσεις της στον αγροτικό χώρο είναι πολύ βαριές όσον
αφορά αυτόν τον οικονοµικά ασθενέστερο κλάδο.

Σύµφωνα µε τους λογαριασµούς που κάναµε -και το συζητή-
σαµε στον προϋπολογισµό- περίπου 1,5 δισεκατοµµύριο αφαιρεί
το 3ο µνηµόνιο από τους αγρότες, από τη σύνταξη των 300
ευρώ, που µπορεί να µην την περικόψατε, αλλά κόψατε το επί-
δοµα, κόψατε το δώρο. Αντιλαµβάνεσθε για µια σύνταξη των 300
ευρώ πόσο σηµαντικό είναι αυτό το ποσό.

Άρα τουλάχιστον µια ευαισθησία ουσιαστική για το συγκεκρι-
µένο χώρο πρέπει να έχετε. Σταµατήστε αυτήν τη δίωξη, διότι
πραγµατικά µπορεί να κινείται στα όρια παράβασης της νοµιµό-
τητας κοιτάξτε να δείτε όµως τι βιώνουµε ως κοινωνία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Υπουργέ
έχετε το λόγο, για τρία λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύ-
νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ
πολύ.

Θα ήθελα να επαναλάβω και πάλι, κύριε συνάδελφε, ότι δεν
είναι στη λογική της Κυβέρνησης ούτε να επηρεάζει ούτε να
επεµβαίνει στη συνδικαλιστική δράση, που είναι ούτως ή άλλως
-επαναλαµβάνω- κατοχυρωµένη από το Σύνταγµα ούτε βεβαίως
σε καµµία περίπτωση δεν έχουµε πρόθεση να επέµβουµε και
στην ανεξαρτησία της δικαιοσύνης. Νοµίζω ότι έγινα αντιληπτός
ως προς αυτό το κοµµάτι.

Θα ήθελα να προσθέσω κάτι ακόµα το οποίο δεν το προανέ-
φερα, το οποίο είναι το εξής: Το αδίκηµα της παρακώλυσης συγ-
κοινωνιών δεν είναι κατ’ έγκληση διωκόµενο αδίκηµα, αλλά
αυτεπαγγέλτως. Εποµένως, το γεγονός ότι κατά τη διάρκεια των
κινητοποιήσεων των αγροτών δεν έχουν καταµηνυθεί από διερ-
χόµενους οδηγούς ή επιβάτες -γιατί το αναφέρατε αυτό στην
ερώτησή σας- στερείται νοµικής σηµασίας λόγω του αυτεπάγ-
γελτου χαρακτήρα του αδικήµατος.

Η καταχρηστική, εποµένως, όπως την χαρακτηρίζετε εσείς, ή
µη καταχρηστική αυτεπάγγελτη δίωξη για παρακώλυση συγκοι-
νωνιών συνιστά γεγονός το οποίο κάθε φορά κρίνεται από τα αρ-
µόδια δικαστήρια, που επιλαµβάνονται αυτών των υποθέσεων
κατά την άσκηση της ποινικής δίωξης. Αντιλαµβάνεσθε ότι δεν
είναι σοβαρό το να συζητάµε αν θα καταργήσουµε το αυτεπάγ-
γελτο της δίωξης, που βρίσκεται βεβαίως πέρα από κάθε όριο
συνταγµατικότητας.

Θα ήθελα να επαναλάβω και πάλι ότι η Κυβέρνηση αυτή δεν
είναι αναίσθητη, όπως αναφέρατε, σε οποιοδήποτε συνταγµα-
τικό δικαίωµα του οποιουδήποτε. Από κει και πέρα, εδώ είµαστε
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να συζητήσουµε. Βέβαια, γνωρίζετε και πάλι ότι θα πρέπει σε τέ-
τοια ζητήµατα που έχουν µια ιδιαίτερη αξία και µε τη συµµετοχή
όλων των κοµµάτων να µπορούµε να δίνουµε λύσεις. Όµως, επα-
ναλαµβάνω και πάλι, λύσεις µέσα στα συνταγµατικά όρια και επι-
µένω σε αυτό.

Ευχαριστώ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Θα φέρετε τροπολογία τελικά

εσείς;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εντάξει, ολο-

κληρώθηκε η συζήτηση της ερώτησης. Συζητήστε µε τον Υπουρ-
γό, αν θέλετε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να κάνω µια ανακοίνωση
προς το Σώµα:

1. Οι Υπουργοί Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης, Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρ-
νησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Οικονο-
µικών Υποθέσεων και Επικοινωνιών της Δηµοκρατίας της Εσθο-
νίας για τη συνεργασία όσον αφορά τρόπους καταπολέµησης
της διαφθοράς και της γραφειοκρατίας µέσω της ηλεκτρονικής
διακυβέρνησης και των τεχνολογιών πληροφοριών και επικοινω-
νίας».

2. Οι Υπουργοί Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και
Αθλητισµού, Εξωτερικών, Οικονοµικών, Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Ναυ-
τιλίας και Αιγαίου κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της
Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και της Κυβέρνησης της Οµοσπονδιακής Δηµοκρατίας της Νιγη-
ρίας για οικονοµική, επιστηµονική και τεχνολογική συνεργασία».

3. Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµικών και Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης κατάθεσαν σχέ-
διο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του
Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Εξωτερικών και Ευρωπαϊκής Ένταξης του Μαυρο-
βουνίου για την επιτάχυνση της διαδικασίας ένταξης του Μαυ-
ροβουνίου στην Ευρωπαϊκή Ένωση».

Παραπέµπονται στις αρµόδιες Διαρκείς Επιτροπές.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η τρίτη µε αριθµό 2409/205/2-

10-2012 ερώτηση πρώτου κύκλου και αίτηση κατάθεσης εγγρά-
φων της Βουλευτού Αττικής του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον Υπουργό
Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
σχετικά µε τις συγχωνεύσεις και καταργήσεις φορέων του δηµο-
σίου και του ευρύτερου δηµοσίου τοµέα, δεν συζητείται µετά
από συνεννόηση του αρµόδιου Υπουργού και της κ. Βουλευτού
και διαγράφεται.

Εισερχόµεθα στην τέταρτη υπ’ αριθµόν 1120/29-8-2012 ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή των Ανεξάρτητων Ελλήνων
κ. Τέρενς Σπένσερ-Νικολάου Κουίκ προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε τη δηµιουργία πύλης εισόδου για κρουαζιερό-
πλοια και ιστιοφόρα στο λιµάνι της Πέτρας Λέσβου. 

Στον κύριο συνάδελφο θα απαντήσει ο Υφυπουργός Οικονο-
µικών κ. Γεώργιος Μαυραγάνης. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύ-
ξετε την ερώτηση. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Κύριε Πρόεδρε, ευ-
χαριστώ πάρα πολύ και χαίροµαι ιδιαίτερα που µαθαίνω ότι έρ-
χεται προς κύρωση µια συµφωνία µε τη Νιγηρία, γιατί τη θεωρώ
µια πολύ αξιοπρεπή χώρα, δεδοµένου ότι τουλάχιστον αυτή µε
την πρώτη έβαλε επτά Υπουργούς στη φυλακή για το σκάνδαλο
«SIEMENS». Άρα, πραγµατικά, την υπολήπτοµαι και µε πολύ µε-
γάλη χαρά θα έρθω εδώ για να συζητήσουµε και το θέµα της κύ-
ρωσης της συµφωνίας. Και βέβαια, όλα αυτά που έκανε η
Νιγηρία είναι σε αντίθεση µε αυτά που κάναµε εµείς εδώ.

Κύριε Υφυπουργέ των Οικονοµικών, ο κλάδος του τουρισµού
είναι µία από τις µεγαλύτερες πηγές εσόδων και ανάσας σ’ αυτήν
την κρίση που περνάει η χώρα µας, υπό την προϋπόθεση βε-
βαίως ότι τον τουρισµό θα τον βοηθήσουµε να ανέβει σκαλοπάτι-

σκαλοπάτι όσο µπορούµε πιο ψηλά. 
Ένα από αυτά τα σκαλοπάτια είναι και οι πύλες εισόδου. Η Λέ-

σβος είναι ένα κοµβικό σηµείο, γιατί µπορεί να εξυπηρετεί από
τρεις διαφορετικές πύλες την είσοδο πλοίων και κυρίως κρουα-
ζιερόπλοιων, αλλά και ιστιοφόρων και σκαφών αναψυχής προς
την πτέρυγα της Ευρώπης, δηλαδή προς τις χώρες Σένγκεν. Επί-
σης, είναι η Μυτιλήνη, η οποία υφίσταται ως πύλη εισόδου, αλλά
και η Πέτρα, για την οποία έκανα πραγµατικά αγώνα. 

Αν και δεν εκλέγοµαι στη Λέσβο, έχω τη Λέσβο υπό τη βουλευ-
τική µου επιτήρηση και επανειληµµένα θέτω ερωτήσεις. Και επι-
τρέψτε µου να πω ότι τουλάχιστον από τις εκλογές µέχρι τώρα,
ήµουν ο πρώτος, ακόµα και από τους ψηφισµένους Βουλευτές,
που ενδιαφέρεται εκ µέρους των Ανεξάρτητων Ελλήνων και όχι
µόνο γι’ αυτό το θέµα. Και βεβαίως είναι και το Πλωµάρι, το
οποίο επανειληµµένα έχει θέσει το ζήτηµα να είναι πύλη εισόδου,
το οποίο βέβαια έχει και τις υποδοµές. 

Κατ’ αρχάς, θα ήθελα, κύριε Υφυπουργέ, µια που στην αλλη-
λογραφία µου έχω την κατ’ αρχήν θετική απάντηση και εκ µέρους
του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη –Σένγκεν- και εκ µέρους
του κ. Μουσουρούλη, του αρµόδιου Υπουργείου Ναυτιλίας και
Αιγαίου –δεν ξέρω γιατί παραλείπει τα Ιόνια Νησιά και είµαστε
µόνο Αιγαίου - να ζητήσω από εσάς το πολύ σηµαντικό κοµµάτι
των τελωνείων. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το λόγο έχει ο

κύριος Υπουργός, για τρία λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Βουλευτά, εφ’ όσον ετοιµαστούν οι υπο-
δοµές, από πλευράς Υπουργείου Οικονοµικών δεν υπάρχει κα-
νένα θέµα να επανδρωθεί η πύλη εισόδου Πέτρας µε τελωνεια-
κούς. Μάλιστα, έχουµε κοιτάξει αν αυτό µπορεί να γίνει είτε µε
διάθεση κάποιων υπαλλήλων µέσα από τις συγχωνεύσεις των
ΔΟΥ που υπάρχουν στο νοµό είτε και από άλλες τελωνειακές
υπηρεσίες. 

Συνεπώς, το θέµα για µας είναι πάρα πολύ απλό. Εφόσον προ-
χωρήσουν οι υποδοµές, δεν έχουµε αντίρρηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-
δελφε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Κύριε Υπουργέ, χαί-
ροµαι ιδιαίτερα που µέσα από την κοινοβουλευτική διαδικασία
προχωράει γρήγορα µια ιστορία. Ξέρετε, ήταν ένα πάρα πολύ
µεγάλο αγκάθι και απλά θα ήθελα να σας επισηµάνω ότι, όπως
προκύπτει και από το έγγραφο του κ. Μουσουρούλη, και στο πα-
ρελθόν είχε υπάρξει η επιθυµία κυρίως του Επιµελητηρίου της
Λέσβου και του Φορέα, που είναι ένας πολύ σηµαντικός Φορέας
–Φορέας είναι το όνοµα- στη Μόλυβο, αλλά τότε, όπως προκύ-
πτει και από το έγγραφο του κ. Μουσουρούλη, το δικό σας το
Υπουργείο, µέσω του προκατόχου σας, το είχε αρνηθεί. Είχε
κάνει µια γνωµοδοτική αρνητική πρόταση και αυτό, κυρίως, βα-
σιζόταν στη µη προθυµία των τελωνειακών. 

Λέω, λοιπόν, ότι την ώρα που βρισκόµαστε σε µια φάση να διώ-
χνουµε πλέον κόσµο από το δηµόσιο σε εφαρµογή των µνηµο-
νίων, θα έλεγα ότι είναι παντελώς παράλογο να υπάρχουν
δηµόσιοι υπάλληλοι οι οποίοι να λένε ότι δεν θέλουν να πάνε να
βοηθήσουν την πατρίδα µας και µάλιστα στο τουριστικό ζήτηµα.

Μάλιστα, όσον αφορά το τουριστικό ζήτηµα, πρέπει να σας
υπενθυµίσω ότι η Τοµεάρχης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Κουν-
τουρά έχει µιλήσει επανειληµµένα για το θέµα των κρουαζιερό-
πλοιων και για το θέµα της ιστιοπλοΐας, κάτι που πρέπει να πω
ότι η αρµόδια Υπουργός Τουρισµού κ. Κεφαλογιάννη άφησε έξω
από τον προϋπολογισµό αυτό το κεφαλαιώδες ζήτηµα. 

Ούτε την ακούσαµε να ασχολείται µε το θέµα του µέσου και
επάνω τουρίστα, ο οποίος είναι στα κρουαζιερόπλοια.

Από εκεί και πέρα πρέπει να σας πω ότι εκ µέρους του Επιµε-
λητηρίου της Λέσβου ο κ. Γεώργιος Εγγλέζος, µέλος του ΔΣ µε
παρακάλεσε αν µπορώ να παρέµβω προς την πλευρά των Ολυµ-
πιακών Ακινήτων –έχω ήδη µιλήσει µε τον Υφυπουργό τον κ.
Ιωαννίδη- για να βρεθεί ένα λυόµενο εκατόν είκοσι τετραγωνικών
µέτρων, έτσι ώστε να µπορέσουµε να διασφαλίσουµε και την κτη-
ριακή υποδοµή. Ο κ. Ιωαννίδης υποσχέθηκε ότι µαζί θα το κοιτά-
ξουµε το θέµα.

4676 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Για δε το Πλωµάρι, θα πρέπει να σας πω ότι τα πάντα εκεί
υπάρχουν. Υπάρχει έτοιµος χώρος δωρεάν και υπάρχει και τε-
λωνείο. Για το Πλωµάρι -που σας το θέτω εκτός της επίκαιρης
ερώτησής µου αλλά µου προέκυψε στη διαδροµή- θα ήθελα και
αυτό σας παρακαλώ, κύριε Υφυπουργέ, να το δείτε.

Ένα τελευταίο θα ήθελα να θέσω, επειδή γνωρίζω ότι πρόκει-
ται να κάνετε αλλαγές στις εφορίες και είστε ο καθ’ ύλην αρµό-
διος. Θέλω να πιστεύω ότι επειδή είστε εξωκοινοβουλευτικός,
ότι εσείς τουλάχιστον δεν θα ακολουθήσετε την πεπατηµένη των
προηγούµενων ετών. Δηλαδή, να κάνετε κοµµατικές τοποθετή-
σεις. Βάλτε τους καλύτερους. Μην περιµένετε πολλά ψάρια να
σας ψαρέψουν, διότι η φοροδοτική ικανότητα των Ελλήνων είναι
πολύ µικρή, το έχουµε κουβεντιάσει. Βάλτε, όµως, τους καλύτε-
ρους. Ξεχάστε τα κόµµατα. Ξεχάστε ποιοι είναι αυτήν τη στιγµή
οι µνηµονιακοί που µας κυβερνούν. Κάνετε αυτό που επιτάσσει
τουλάχιστον η δική σας τεχνοκρατική συνείδηση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε το λόγο, για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Όπως σας είπα, κύριε Βουλευτά, στο θέµα της Πέτρας, εφόσον
προχωρήσουν οι υποδοµές -και εκεί έχω και εγώ µία ενηµέρωση
ότι θα προχωρήσουν- δεν έχουµε αντίρρηση. Αυτό το οποίο είχε
καταγραφεί τον Ιούνιο ήταν επί υπουργίας άλλου. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Σωστό, σωστό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Άρα,

αφορά άλλον η άρνηση. Τώρα έχουµε µία θετική άποψη, εφόσον,
βεβαίως, είναι έτοιµες οι υποδοµές. 

Για το θέµα του Πλωµαρίου επιφυλάσσοµαι να το συζητήσω
µε τις υπηρεσίες να δω τι δυνατότητες υπάρχουν και να επα-
νέλθω.

Όσον αφορά στο τρίτο θέµα, το οποίο θίξατε ήταν και θέµα
για το οποίο ρωτήθηκα χθες από συνάδελφό σας της Χρυσής
Αυγής και τοποθετήθηκα σαφώς ότι στόχος είναι οι τοποθετή-
σεις να γίνουν µε κριτήρια αξιοκρατικά. 

Έχω πει και στο Κοινοβούλιο ότι οποιοδήποτε θέµα υπάρξει,
είµαι ανοιχτός να δεχθώ όχι µόνο τις συστάσεις ή τις προτάσεις,
αλλά και οποιαδήποτε καλόπιστη κριτική, διότι κανένας δεν είναι
τέλειος, λάθη µπορεί να γίνουν, αλλά το θέµα είναι εάν γίνει ένα
λάθος να διορθωθεί εγκαίρως. Πρόθεσή µου είναι σε κάθε περί-
πτωση οι τοποθετήσεις να είναι µε αυστηρά αξιοκρατικά και
ηθικά κριτήρια.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Υπουργέ.
Εισερχόµαστε στην πέµπτη µε αριθµό 1481/88/10-9-12 ερώ-

τηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων πρώτου κύκλου του Βου-
λευτή Επικρατείας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ.
Χρήστου Παππά προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις χρη-
µατοδοτήσεις προς τις µη κυβερνητικές οργανώσεις (ΜΚΟ).

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, για να
αναπτύξετε την ερώτησή σας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δι’ υµών απευθύνοµαι
προς την κυρία Υπουργό, γιατί έχουµε µία ερώτηση µε αίτηση
κατάθεσης εγγράφων, η οποία συγκεκριµένα είχε κατατεθεί στις
10 Σεπτεµβρίου και δεν απαντήθηκε µέχρι σήµερα. Την φέραµε
πλέον ως επίκαιρη, για να συζητηθεί και να πάρουµε µία απάν-
τηση. 

Το θέµα είναι πολύ σοβαρό και όπως πληροφορηθήκαµε και
εµείς από τον Τύπο έως τις 22 Αυγούστου του τρέχοντος έτους
διατέθηκε σε µη κυβερνητικές οργανώσεις και σωµατεία από το
Υπουργείο Υγείας το ποσό των 35,8 εκατοµµυρίων ευρώ από τη
συνολική πίστωση που ανήρχετο στα 42,1 εκατοµµύρια ευρώ. Το
σηµαντικότερο όλων είναι ότι στη λίστα, πέρα από τα λεφτά που
εστάλη στη Γενική Γραµµατεία της Κυβέρνησης, δεν αναφέρεται
αναλυτικά το ποσό που έλαβε κάθε µία από τις εξήντα έξι αυτές
µη κυβερνητικές οργανώσεις.

Πριν από δύο µόλις ηµέρες ψηφίστηκε ο προϋπολογισµός του
οικονοµικού έτους 2013 στον οποίο κυρίαρχο στοιχείο ήταν η
δραστική περιστολή των δηµοσίων δαπανών και η οποία µετα-
φράζεται σε περικοπές µισθών, συντάξεων, περικοπές κονδυλίων

από νευραλγικούς τοµείς της κρατικής ζωής, της οικονοµίας,
ένας προϋπολογισµός, ο οποίος όλοι είδαµε ότι το δόγµα του
ήταν περικοπές άνευ όρων και ορίων.

Τέλος, ένας προϋπολογισµός που τσάκισε όλα τα εργασιακά
δικαιώµατα.

Η ερώτησή µας είναι: Γιατί, λοιπόν, παρ’ όλες τις δεσµεύσεις
για τις περιστολές των δαπανών και τον έλεγχο των πιστώσεων
στις µη κυβερνητικές οργανώσεις, συνεχίζεται ακόµα και µέχρι
την ώρα που µιλάµε το όργιο σπατάλης του δηµοσίου χρήµατος
προς αγνώστου ταυτότητας µη κυβερνητικές οργανώσεις;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επίσης, ερωτάµε ποιος είναι ο σκοπός, όπως προκύπτει από
το καταστατικό -και τελειώνω- τα διοικητικά συµβούλια και τα
µέλη των µη κυβερνητικών οργανώσεων που έλαβαν επιχορηγή-
σεις. Ζητάµε να µας χορηγηθεί πλήρης κατάλογος µε τα εν λόγω
στοιχεία και το ύψος της χρηµατοδότησης σε κάθε µη κυβερνη-
τική οργάνωση.

Τέλος, ερωτάµε ποια φυσικά πρόσωπα είναι εντεταλµένα µε
τον έλεγχο και την εκταµίευση των ποσών προς τις µη κυβερνη-
τικές οργανώσεις. Θέλουµε να κατατεθούν τα πλήρη στοιχεία
τους και η υπηρεσία στην οποία ασκούν τα καθήκοντά τους.

Τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Στην ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει η Υφυ-

πουργός Υγείας κ. Φωτεινή Σκοπούλη.
Ορίστε, κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Κύριε Πρό-

εδρε, κύριοι Βουλευτές, θα ήθελα να ξεκαθαρίσω δύο πράγµατα.
Το πρώτο είναι ότι αυτή η απάντηση ήρθε σε µένα πριν από

δύο µέρες. Δυστυχώς, η απάντηση από την οικονοµική υπηρεσία
του Υπουργείου -δεν γνωρίζω γιατί- ήταν στις 8 Νοεµβρίου. Οι
αρµόδιοι, δηλαδή, απάντησαν στις 8 Νοεµβρίου.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ταχύτατα!
ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Να ξεκαθαρί-

σουµε λίγο τι είναι αυτές οι µη κυβερνητικές οργανώσεις. Αυτές
οι µη κυβερνητικές οργανώσεις που υποστηρίζουν τη θεραπεία
των ψυχικά ασθενών, δεν είναι τυχαίες µη κυβερνητικές οργανώ-
σεις, δηλαδή κάποιος αποφάσισε να κάνει µία µη κυβερνητική
οργάνωση και το κράτος τη χρηµατοδοτεί. 

Αυτές έγιναν και πήραν µέρος µε συγκεκριµένα κριτήρια, τα
οποία δεν είναι της παρούσης να σας τα αναλύσω, αλλά ουσια-
στικά θα έπρεπε να έχουν τα εχέγγυα, επιστηµονικά και οργανω-
τικά, της υποστήριξης της ψυχιατρικής θεραπευτικής αντιµετώ-
πισης. Αυτές οι οργανώσεις είχαν µπει σε προγράµµατα ΕΣΠΑ
και για δύο χρόνια είχαν χρηµατοδοτηθεί απ’ αυτά τα προγράµ-
µατα. Ήταν υποχρέωση της σύµβασης και µε τα ΕΣΠΑ ότι, αφού
τελειώσει η χρηµατοδότηση από τα ΕΣΠΑ, θα συνεχιστεί η χρη-
µατοδότηση από το κράτος.

Αυτή η χρηµατοδότηση σ’ αυτές τις µη κυβερνητικές οργανώ-
σεις, οι οποίες ανέρχονται σε εξήντα πέντε τον αριθµό -µε δια-
κόσιες δεκατέσσερις δοµές, µε τρεις χιλιάδες εργαζόµενους και
µε παροχή υπηρεσιών σε πάνω από χίλιους τετρακόσιους εβδο-
µήντα επτά ασθενείς, που νοσηλεύονται µέσα στις δοµές και εί-
κοσι επτά χιλιάδες περίπου ασθενείς που είναι σε εξωτερική
βάση- χρηµατοδοτούνταν ετησίως µε το ποσό των 80 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ.

Τον περασµένο χρόνο µε τις οριζόντιες περικοπές κόπηκαν
αυτά τα χρήµατα και έφθασαν στο µισό. Σύµφωνοι; Για το ποια
λεφτά παίρνει κάθε µια απ’ αυτές τις µη κυβερνητικές οργανώ-
σεις υπάρχουν κριτήρια ανάλογα µε τους εργαζόµενους και µε
τον αριθµό των δοµών και µε το είδος των δοµών. Συγκεκριµένα,
παίρνουν ποσοστά ανάλογα -κι αυτά είναι σταθερά- στο σύνολο
της χρηµατοδότησης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υφυπουργού)

Θέλετε να συνεχίσω αργότερα, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Έχετε και τη

δευτερολογία σας, κυρία Υφυπουργέ.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Ολοκληρώνω,
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κύριε Πρόεδρε.
Από εκεί και πέρα όµως, όπως ήδη θα έχετε ακούσει επανει-

ληµµένα εδώ, υπάρχουν ορισµένα προβλήµατα στην αξιολόγηση
και στο πώς χειρίζονται τα χρήµατα αυτές οι µη κυβερνητικές ορ-
γανώσεις. Αν θέλετε, για να µην καταχρώµεθα το χρόνο, δευτε-
ρολογήστε και θα ακολουθήσω µετά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-
δελφε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Δεν ξέρω αν µπερδευτήκατε, κυρία
Υπουργέ –και µε συγχωρείτε- αλλά δεν σας µίλησα για ψυχικά
ασθενείς.

Εσείς µας λέτε, λοιπόν, ότι δώσατε περίπου 36 εκατοµµύρια
ευρώ για τους ψυχικά ασθενείς. Νοµίζω ότι αυτά τα 36 εκατοµ-
µύρια ευρώ θα έπρεπε να δοθούν για ένα διαφορετικό σκοπό,
ώστε να µη δηµιουργήσουµε τον ελληνικό λαό ψυχικά ασθενή.
Γιατί έτσι όπως περικόπτετε τους µισθούς βλέπουµε πολλές πε-
ριπτώσεις ανθρώπων να φτάνουν στα όριά τους, να φτάνουν στο
απονενοηµένο διάβηµα, όπως λέµε, στην αυτοκτονία. Αυτό πι-
στεύω πρέπει να το δείτε. 

Εµείς ζητάµε να µας καταθέσετε και τα έγγραφα. Πού πήγαν
αυτά τα λεφτά; Ποιος τα έδωσε και πού τα έδωσε; Βέβαια είπατε
ότι πριν από δυο µέρες πήρατε τα χαρτιά. 

Παρατηρούµε ότι ενώ το κράτος έχει αντανακλαστικά στο πώς
να εισπράξει χρήµατα ή να περάσει από το Υπουργικό Συµβούλιο
παράτυπα και αντισυνταγµατικά θα έλεγα και αντιδεοντολογικά
τη χρηµατοδότηση των τραπεζών –αφού ψηφίστηκαν τα µέτρα,
αφού ψηφίστηκε ο προϋπολογισµός- δεν έχει αντανακλαστικά
σε µια ερώτηση βασική που σέρνεται εδώ και δυο µήνες στο Κοι-
νοβούλιο για να µας απαντήσει πού σπαταλώνται τα λεφτά στις
µη κυβερνητικές οργανώσεις.

Εµείς θεωρούµε ότι αυτές οι µη κυβερνητικές οργανώσεις
είναι µια µεγάλη µπίζνα. Εσείς προφανώς δεν γνωρίζετε. Και
είστε από ένα χώρο που υποτίθεται ότι θα έπρεπε να έχει κάποιες
ευαισθησίες περί των εργασιακών, περί των κοινωνικών δικαιω-
µάτων. Αλλά είδαµε ότι ο χώρος που εκπροσωπείτε ψήφισε τα
µέτρα µε το «παρών». Γιατί ουσιαστικά το «παρών» είναι µια
στάση Ποντίου Πιλάτου, είναι «ναι» κατ’ ουσίαν. Ψήφισε επίσης
και τον προϋπολογισµό, πέρα από κάποιες εξαιρέσεις.

Θα καταθέσω για τα Πρακτικά µια κατάσταση πεντακοσίων εί-
κοσι οκτώ µη κυβερνητικών οργανώσεων. Είναι οργανώσεις όπου
ένα µεγάλο µέρος τους έχει αντεθνική πολιτική. Μέσα σε αυτές
υπάρχουν και χρηµατοδότες πέρα από την Κυβέρνηση. Υπάρ-
χουν χρηµατοδότες γεράκια οικονοµικά, κεφαλαιοκράτες του
διεθνούς σιωνιστικού κεφαλαίου όπως ο διαβόητος Τζορτζ
Σόρος που ειδικεύεται στις µη κυβερνητικές οργανώσεις.

Κάναµε µια ερώτηση για τη νέα δραστηριότητα µέσω µη κυ-
βερνητικής οργάνωσης που θέλει να κάνει ο Τζορτζ Σόρος που
ενδέχεται να την πληρώσουµε και εµείς, το κράτος. 

Γιατί, λοιπόν, λέγονται µη κυβερνητικές οργανώσεις ενώ παίρ-
νουν λεφτά από το ελληνικό κράτος; Να πληρώσει µε δικά του
λεφτά ο Σόρος. 

Ο Τζόρτζ Σόρος δραστηριοποιείται πλέον στην Ελλάδα µε την
περίφηµη δηµιουργία ενός ταµείου που θα φτιάξει σπίτια για µε-
τανάστες. Στη σχετική ερώτηση που κάναµε λάβαµε την εξής πε-
ρίφηµη απάντηση από τον κύριο Υπουργό: «Δεν απαντώ σε
δηλώσεις ιδιωτών». 

Ο Τζόρτζ Σόρος πριν από ενάµιση χρόνο συναντήθηκε µε τον
τότε Πρωθυπουργό τον Γεώργιο Παπανδρέου –τον Απρίλιο του
2010 πρέπει να ήταν- και µε τον Υπουργό Οικονοµικών. Ως ιδιώτη
δεν τον έβλεπε στο Μέγαρο Μαξίµου;

Θα καταθέσω, λοιπόν, για τα Πρακτικά αυτήν την κατάσταση
των πεντακοσίων είκοσι οκτώ µη κυβερνητικών οργανώσεων για
να λάβετε γνώση και να δραστηριοποιηθείτε και εσείς όπως το
θέλετε στο Υπουργείο σας. Το λέω αυτό γιατί έχετε εκφράσει κά-

ποια παράπονα πως θέλετε να προσφέρετε έργο.
Επίσης, θα καταθέσω για τα Πρακτικά και έγγραφο  -έτσι ξεµ-

προστιάζονται και πρόσωπα- που αναφέρει ποιες µη κυβερνητι-
κές οργανώσεις έχει ο Κωνσταντίνου –ο περίφηµος Κωνσταντί-
νου, ο εθνοµηδενιστής του ΑΝΤΑΡΣΥΑ- και κάποιος Κούρκουλας,
αν σας λέει κάτι.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Παππάς καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Η κυρία Υπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΣΚΟΠΟΥΛΗ (Υφυπουργός Υγείας): Θα σας απαν-

τήσω για αυτά που µε αφορούν. 
Γενικά οι µη κυβερνητικές οργανώσεις είναι πάρα πολλές και

παίζουν κάποιον ουσιαστικό ρόλο στην κοινωνία. Για αυτές τις
οποίες µιλάµε και για αυτές τις οποίες ρωτήσατε το Υπουργείο
Υγείας είναι οι µη κυβερνητικές οργανώσεις οι οποίες υποστηρί-
ζουν το πρόγραµµα «Ψυχαργός», δηλαδή τη µεταρρύθµιση της
ψυχικής υγείας. Όπως σας είπα είναι συγκεκριµένα τα ονόµατα.
Έχω τον κατάλογο µε τα ονόµατα αυτών που είναι υπεύθυνοι.

Η Διεύθυνση Ψυχικής Υγείας έχει τα πάντα. Δεν είναι τίποτα
κρυφό. Είναι στη «Διαύγεια». Υπάρχει οργανωµένο κράτος στο
οποίο υπάρχουν όλα. Δεν υπάρχει τίποτα κρυφό. 

Όλοι τα παίρνουν και αποδίδουν αποδεικτικά κ.λπ..
Τώρα αν χρειάζονται όλες αυτές οι δοµές έναν ποιοτικό

έλεγχο και έλεγχο οικονοµικής διαχείρισης, αυτό σας το λέω ότι
το έχουµε αρχίσει µε τις ήδη υπάρχουσες επιτροπές οι οποίες
έχουν ενεργοποιηθεί µε τους αντίστοιχους επιθεωρητές. Δη-
λαδή, έχουµε βάλει τη µηχανή του κράτους να δουλεύει και θε-
ωρούµε ότι θα έχουµε αποτελέσµατα, ώστε να µη γίνονται
σπατάλες. Από εκεί και πέρα όµως, δεν θεωρούµε ότι θα πρέπει
να καταργηθούν αυτές οι µη κυβερνητικές οργανώσεις οι οποίες
υποστηρίζουν αυτήν τη µεταρρύθµιση της ψυχικής υγείας.

Όσον αφορά τα προσωπικά θέµατα τα οποία έχουν να κάνουν
µε τη Δηµοκρατική Αριστερά, ναι γι’ αυτό είµαστε εδώ, για να
λέµε τη γνώµη µας, για να διαφωνούµε σε ορισµένα πράγµατα
στα οποία θεωρούµε ότι υπάρχει διαφωνία. Στηρίζουµε όµως
αυτήν την προσπάθεια η οποία είναι σηµαντική, γιατί θεωρούµε
ότι είναι η µόνη η οποία µπορεί να µας βγάλει απ’ αυτό το λούκι
στο οποίο έχουµε µπει.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Η πρώτη µε

αριθµό 2419/2-10-2012 ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή
Λέσβου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου κ. Ιωάννη Ζερδελή προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την οµαλή λειτουργία του
Μικροβιολογικού Εργαστηρίου του ΕΟΠΥΥ στη Μυτιλήνη, δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη  συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα πέντε σπουδαστές της Δραµατικής
Σχολής του Θεάτρου των Αλλαγών. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει και τους εύχεται καλή σταδιοδρο-
µία. 

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

αναφορών και ερωτήσεων. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της
Τροποποίησης του άρθρου 20 παράγραφος 1 της Σύµβασης για
την εξάλειψη όλων των µορφών διακρίσεων κατά των γυναικών,
όπως υιοθετήθηκε κατά τη συνάντηση των κρατών-µερών στην
ανωτέρω Σύµβαση, στις 22-5-1995 και εγκρίθηκε από τη Γενική
Συνέλευση των Ηνωµένων Εθνών στις 22-12-1995 (Α/RE5/50/202/
23-2-1996)». 

Το νοµοσχέδιο αυτό ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά
πλειοψηφία. Εισάγεται κατόπιν τούτου προς συζήτηση στη
Βουλή µε τη διαδικασία του άρθρου 108 του Κανονισµού της
Βουλής. Δηλαδή, µπορούν να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντίρ-
ρηση επί της κύρωσης αυτής της συµφωνίας. 

Θα ήθελε κάποιος συνάδελφος το λόγο;
ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Θα ήθελα το λόγο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κυρία

Ζαρούλια.
ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Με την κύρωση της τροποποίησης του άρθρου 20 της Σύµβα-

σης για την εξάλειψη όλων των µορφών διακρίσεων κατά των γυ-
ναικών εισάγεται προς ψήφιση ένα ακόµα νοµοθέτηµα ενδεικτικό
τού πώς λειτουργούν διεθνώς κάποιοι φαινοµενικά αθώοι και φι-
λάνθρωποι θεσµοί. Οι θεσµοί αυτοί υποτίθεται ότι θεσπίστηκαν
για να υπηρετούν τους πολίτες. Στην πραγµατικότητα κατέληξαν
να αναπαράγουν ένα σύστηµα γραφειοκρατίας και χειραγώγη-
σης των λαών που απλώνει το δίχτυ του σε όλο τον κόσµο και να
στηρίζουν τους εκλεκτούς του πλέγµατος αυτού.

Ζητάτε να δεχθούµε πρόσθετες συνόδους της αρµόδιας επι-
τροπής του ΟΗΕ, που θα εγκρίνονται κατά βούληση από τη Γε-
νική Συνέλευση των Ηνωµένων Εθνών. Το ότι τα κονδύλια για τα
µέλη της επιτροπής θα προέρχονται από τον ΟΗΕ, λίγο ενδιαφέ-
ρει. Η ουσία είναι ότι κάποιοι προνοµιούχοι της παγκόσµιας δια-
κυβέρνησης θα ευνοηθούν και πάλι για να παράξουν ένα
αµφίβολο σε σκοπό και αποτέλεσµα έργο εν ονόµατι των φτω-
χών, των αδυνάτων και εν προκειµένω των γυναικών. 

Δεν υπάρχει αµφιβολία ότι οι γυναίκες υφίστανται διακρίσεις
σε διάφορα επίπεδα, οικογενειακά και επαγγελµατικά, αλλά και
ψυχική και σωµατική βία σε πολλές χώρες του κόσµου. 

Η αντίληψη όµως τού τι είναι διάκριση, έχει να κάνει µε τα κρι-
τήρια µιας συγκεκριµένης παγκόσµιας ελίτ, που θέτει το µέτρο
και αποφασίζει, αγνοώντας τις παραδόσεις και τα ήθη των λαών,
µε τα οποία πορεύθηκαν στην ιστορία τους.

Εµείς, ως Έλληνες Βουλευτές, θα έπρεπε πρωτίστως να ασχο-
ληθούµε µε το θέµα των διακρίσεων κατά των Ελληνίδων.

Το ελληνικό Κοινοβούλιο και οι Βουλευτές του, από τη θέση
που µας ανέθεσε ο ελληνικός λαός, θα έπρεπε να ασχολούµα-
στε: Με τις µητέρες που µένουν άνεργες εξαιτίας των πολιτικών
που εφαρµόζουν οι µνηµονιακές κυβερνήσεις. Με τις εργαζόµε-
νες που δεν µπορούν να αφήσουν τα παιδιά τους σε δηµόσιο παι-
δικό σταθµό, γιατί τη θέση τους έχει καταλάβει κάποιο παιδί
λαθροµετανάστη, γιατί δηλώνει µηδενικό εισόδηµα. Με τις συν-
ταξιούχες που δούλεψαν και πλήρωσαν τις κρατήσεις που απαι-
τούσε το κράτος, αλλά τώρα δεν µπορούν να ζήσουν αξιοπρε-
πώς, πολύ δε περισσότερο, δεν µπορούν να βοηθήσουν τα παι-
διά τους που είναι άνεργα, εξαιτίας των πολιτικών εκείνων που
στηρίζουν τα µνηµόνια.

Επιπροσθέτως η Χρυσή Αυγή θεωρεί διάκριση κατά των γυ-
ναικών τη µη στράτευσή τους και προτείνουµε να καταστεί υπο-
χρεωτική η στράτευση των γυναικών στα δεκαοκτώ τους.

Κι ενώ αυτά συµβαίνουν στη χώρα µας, ενώ οι Ελληνίδες αν-
τιµετωπίζουν διογκούµενα προβλήµατα στην καθηµερινότητά
τους, καλούµαστε σήµερα να συζητήσουµε εάν κάποιες ελίτ θα
πηγαίνουν επιπλέον διακοπές στα Ηνωµένα Έθνη µε όλα τα
έξοδα πληρωµένα και µε πρόσχηµα την υπεράσπιση των δικαιω-
µάτων των γυναικών. Το θεωρούµε τουλάχιστον υποκριτικό.

Χαρακτηριστικό του πώς λειτουργούν οι επιτροπές και οι ορ-

γανισµοί αυτοί είναι το ότι τα συµβαλλόµενα κράτη – µέλη προ-
τρέπονται να λάβουν τα κατάλληλα µέτρα, ώστε να επιτευχθεί η
αποδοχή από µία πλειοψηφία των 2/3 το συντοµότερο δυνατόν,
ώστε να τεθεί σε ισχύ η τροποποίηση.

Δεν ήταν εποµένως αίτηµα των κρατών, αλλά άνωθεν εντολή.
Ο µέχρι τώρα θεσπισµένος χρόνος των εργασιών της εν λόγω

επιτροπής του ΟΗΕ αναφέρεται -ως χρονικό διάστηµα- όχι µε-
γαλύτερος των δύο εβδοµάδων. Τώρα ουσιαστικά ζητείται να
είναι απεριόριστος ο χρόνος και να προσαρµόζεται κάθε φορά
στις αποφάσεις του ΟΗΕ.

Στην επιτροπή της Βουλής ο κύριος Υφυπουργός είπε ότι δεν
θα πρέπει να ενδιαφερόµαστε µόνο για την ισότητα στην Ελλάδα
και τις Ελληνίδες, διότι πρόκειται για πανανθρώπινες αξίες και
είναι λιγότερο πατριώτης όποιος δεν ενδιαφέρεται για το τι συµ-
βαίνει στη γειτονιά του, εφόσον ό,τι κακό γίνει στη γειτονιά µας
αργά ή γρήγορα θα επηρεάσει κι εµάς.

Δύο πράγµατα συµβαίνουν: Ή ο κύριος Υφυπουργός αγνοεί
ότι η Ελλάδα είναι η κοιτίδα του ευρωπαϊκού πολιτισµού, οι αξίες
και τα ιδανικά του οποίου θεωρούνται και είναι ο χρυσός κανόνας
του πολιτισµένου κόσµου -εποµένως δεν ανήκουµε πολιτισµικά
στην υποσαχάρια Αφρική, αλλά στην Ευρώπη όπου ούτε λιθοβο-
λούνται οι γυναίκες ούτε υφίστανται ακρωτηριασµούς, όπως
συµβαίνει στην Ασία και την Αφρική- ή µπορεί, βεβαίως, ο κύριος
Υφυπουργός να εννοεί ότι µε το πλήθος των λαθροµεταναστών
που έφεραν και φέρνουν στην Ελλάδα, σε συνδυασµό µε την
υπογεννητικότητα, τις εκτρώσεις και την πολιτική που η µνηµο-
νιακή Κυβέρνηση Σαµαρά ακολουθεί εναντίον των Ελλήνων, οι
Έλληνες θα γίνουν µειονότητα στην πατρίδα τους, οι γειτονιές
µας θα αλλάξουν και η Ελλάδα θα γίνει τριτοκοσµική χώρα.

Η Χρυσή Αυγή είναι εδώ, µαζί µε το λαό, ώστε να αποτρέ-
ψουµε την υποβάθµιση της πατρίδας µας και του πολιτισµού
µας.

Το φαινόµενο της διαφθοράς δεν είναι αποκλειστικά ελληνικό.
Είναι µάλιστα πολλές φορές εισαγόµενο, προκειµένου να εξαγο-
ράζονται συνειδήσεις και να προωθούνται συµφέροντα.

Η επέκταση των παροχών στα µέλη µιας διακρατικής ελίτ απο-
τελεί ένα ακόµη κόλπο πολιτικού µάρκετινγκ, ώστε να διευρύνε-
ται η επιρροή της στα εθνικά κράτη και να αυξάνονται οι παροχές
στους εκλεκτούς του παγκόσµιου χωριού.

Καταψηφίζουµε την εν λόγω τροποποίηση, επειδή είµαστε αν-
τίθετοι στη στήριξη θεσµών που έχουν χάσει το νόηµα και το
σκοπό που επικαλούνται και επιχειρούν, µε πρόσχηµα τον αν-
θρωπισµό, να γίνουν κράτος εν κράτει και να διευρύνουν τα προ-
νόµια των προνοµιούχων του πλανήτη.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της
αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της Τροποποίησης του άρ-
θρου 20, παράγραφος 1 της Σύµβασης για την εξάλειψη όλων
των µορφών διακρίσεων κατά των γυναικών, όπως υιοθετήθηκε
κατά τη συνάντηση των κρατών – µερών στην ανωτέρω Σύµβαση,
στις 22-5-1995 και εγκρίθηκε από τη Γενική Συνέλευση των Ηνω-
µένων Εθνών στις 22-12-1995 (A/RES/50/202/23.2.1996)».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συνεπώς το νο-

µοσχέδιο του Υπουργείου Εξωτερικών «Κύρωση της Τροποποί-
ησης του άρθρου 20, παράγραφος 1 της Σύµβασης για την
εξάλειψη όλων των µορφών διακρίσεων κατά των γυναικών,
όπως υιοθετήθηκε κατά τη συνάντηση των κρατών – µερών στην
ανωτέρω Σύµβαση στις 22-5-1995 και εγκρίθηκε από τη Γενική
Συνέλευση των Ηνωµένων Εθνών στις 22-12-1995 (A/RES/50/202/
23-2-1996), έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί
της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Τροποποίησης του άρθρου 20, παράγραφος 1
της Σύµβασης για την εξάλειψη όλων των µορφών διακρίσεων
κατά των γυναικών, όπως υιοθετήθηκε κατά τη συνάντηση των
κρατών – µερών στην ανωτέρω Σύµβαση στις 22-5-1995 και εγ-
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κρίθηκε από τη Γενική Συνέλευση των Ηνωµένων Εθνών στις
22-12-1995 (A/RES/50/202/ 23-2-1996)

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Τροποποίηση του άρθρου 20  παράγραφος 1
της Σύµβασης των Ηνωµένων Εθνών για την εξάλειψη όλων των

µορφών διακρίσεων κατά των γυναικών (ν. 1342/1983, Α’ 39),
όπως υιοθετήθηκε κατά τη συνάντηση των κρατών - µερών στη
Σύµβαση, στη Νέα Υόρκη, στις 22.5.1995 (CEDAW/SP/1995/2)
και εγκρίθηκε από τη Γενική Συνέλευση των Ηνωµένων Εθνών
στις 22.12.1995 (Α/RES/50/202/23.2.1996),  των ανωτέρω Πρά-
ξεων κυρουµένων ως Παραρτηµάτων στο τροποποιούµενο
άρθρο, το κείµενο των οποίων σε πρωτότυπο στην αγγλική
γλώσσα και σε µετάφραση στην ελληνική έχει ως εξής:

4680 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4682 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4684 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4686 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4688 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4690 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Τροποποίησης µετά
των συναφών σε αυτήν Παραρτηµάτων που κυρώνονται από την
πλήρωση των προϋποθέσεων των παραγράφων 3 και 2 των Πα-
ραρτηµάτων, αντιστοίχως”.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα  να εξουσιοδοτήσει το Προ-
εδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως
προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το Σώµα παρέ-

σχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση. 

Κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της
Πέµπτης 20 Σεπτεµβρίου 2012 και της Παρασκευής 5 Οκτωβρίου
2012 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συνεπώς τα

Πρακτικά της Πέµπτης 20 Σεπτεµβρίου 2012 και της Παρα-
σκευής 5 Οκτωβρίου 2012 επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.05’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Πέµπτη 15 Νοεµβρίου 2012 και ώρα 9.30’ µε αν-
τικείµενο εργασιών του Σώµατος, κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζή-
τηση επικαίρων ερωτήσεων σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη
που έχει διανεµηθεί. 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                                              ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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